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Zápisnica zo zasadnutia komisie kultúry 
dňa 21.1.2020 

 

Prítomní: Ing. Filip Kaľavský, PhDr. Jana Cibereová, Mgr. Miroslav Dufinec, JUDr. Tímea 
Sotáková, MUDr. Iveta Jasovská, Mgr. Michal Korpa, PhDr. Karina Obšatníková, Lukáš Očenáš, 
Mgr. Lenka Juročková  

Prizvaní: PhDr. Milada Tomková, Ing. Iveta Palečková 
 
Program:  
 
1. Návrh na udelenie titulu Čin roka 2019 
2. Rozpočet MsKS na rok 2020 
3. Rôzne 

 
 
 
Z účasti na zasadnutí Komisie kultúry sa ospravedlnili Mgr. Erika Šimková, Róbert Kunč a PhDr. 
Milada Tomková. Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie Ing. Filip Kaľavský, 
ktorý privítal prítomných a všetkým poprial všetko dobré v novom roku. Zároveň  dal hlasovať 
za program zasadnutia.  Všetci prítomní boli za.  

 

R o k o v a n i e 

1. Návrh na udelenie titulu Čin roka 2019 
 
Predseda komisie prečítal prítomným úryvok zo Štatútu Mesta Michalovce, zároveň 
informoval, že všetci dostali návrhy do emailovej schránky. Stručne tiež informoval o tom, že 
predložených bolo päť návrhov od pani Herstekovej, tri návrhy od Základnej školy Teodora 
Jozefa Moussona, tri návrhy od pána Remáka, dva návrhy od pani Jasovskej a po jednou 
návrhu od pána Uchaľa, pani Štefaniskovej, pána Nebesníka, pána Sokologorského, pána 
primátora, pána Dufinca a pani Berdákovej. Predseda navrhol, aby sa prítomní o každom 
jednom návrhu porozprávali osobitne, či je ten návrh opodstatnený, či spĺňa kritéria a či ho 
prítomní odporučia MsZ.  
 
 MUDr. Iveta Jasovská sa vyjadrila, že všetci členovia komisie mali možnosť oboznámiť 

sa s návrhom a myslí si, že nie je nutné rozprávať sa o každom návrhu osobitne. 
 Ing. Filip Kaľavský povedal, že on osobne má výhradu voči návrhom. Zaujalo ho, že pani 

Hersteková dala 5 návrhov. Povedal , že pre neho je Čin roka niečo medzi záchranou 
života a nájdením lieku na rakovinu.  
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 PhDr. Jana Cibereová predsedovi komisie povedal, že by mal dať návrh na zmenu 
štatútu Mesta Michalovce, v ktorom sa bude konkretizovať Čin roka. Pretože, ako 
povedala, všetky tieto návrhy spĺňajú podmienky nášho Štatútu. Mesto si ho podľa 
Jany Cibereovej dalo k ľuďom bližšie, Mesto si ho takto zadefinovalo.  

 Predseda komisie dodal, že je to na komisii koho navrhne a koho nie. Podľa neho by 
komisia kultúry mala byť kontrolným orgánom, ktorá z tých všetkých návrhov vyberie 
tie najlepšie. Prekvapilo ho, že v návrhoch pani Herstekovej ho prekvapilo, že sú tam 
traja učitelia a dva kolektívy, je to podľa neho veľa návrhov. Rovnako tak, že Základná 
škola Teodora Jozefa Moussona je navrhnutá na ocenenie za výborné výchovno-
vzdelávacie výsledky žiakov podľa hodnotenia INECO. Je podľa neho normálne, že škola 
žiaci sa dobre učia a od toho sú učitelia, ktorí sú financované Mestom Michalovce.  

 MUDr. Iveta Jasovská sa informovala, či sú návrhy obmedzené počtom. Podľa nej sú to 
morálne návrhy a ocenení za to nedostávajú žiadnu finančnú odmenu. Maximálne 
dostanú kultúrnu program a diplom. A taktiež sa prítomných pýtala, či existuje nejakú 
stupnica, podľa ktorej sa dá povedať, že niektorý čin je významnejší ako ten druhý. 

 Predseda komisie povedal, že taký čin sa tam nenachádza, iba jeden, Mikulášsky dobrý 
skutok. A potom tam je návrh, dodal, za získané výsledky v súťaži Super trieda. 
Predsedovi nebolo jasné, za čo tá trieda ocenenie získala.  

 Ing. Iveta Palečková vysvetlila, že Super trieda je za viac kategórií a oni sa stali víťazmi 
vo všetkých kategóriách a stali sa najlepšou triedou na Slovensku. Ďalej pokračovala, 
že keď sa Čin roka začal udeľovať, Mesto nemalo ambíciu nahrádzať Nobelovu cenu, 
Mesto malo ambíciu vyzdvihnúť tých, ktorí boli úspešní v rámci, kraja, Slovenska alebo 
na medzinárodnej úrovni, aby tak motivovali ostatných. Dodala tiež na margo toho, čo 
povedané z úst predsedu komisie, komisia kultúry a každá iná komisia nie je kontrolný 
orgán, je to poradný orgán MsZ 

 Predseda pokračoval, že pre neho je Čin roka niečo výnimočné a myslí, že niektoré 
ocenenia budú dehonestáciou Činu roka. Podľa neho je Čin roka niečo viac ako len 
nevymeškaná školská dochádzka. Možno je treba zmeniť titul Čin roka, aby mal inú 
váhu. 

 PhDr. Jana Ciberová uviedla, že je to o tom, že si ich na Meste všimli, a pre ostatných 
to, aby aj ostatní boli motivovaní  

 Predseda komisie navrhol, aby sa za každý návrh hlasovalo osobitne 
 MUDr. Iveta Jasovská dala protinávrh – aby sa odhlasovalo všetko naraz 

 
• Prítomní odhlasovali najprv návrh predsedu – aby sa každý návrh odhlasoval 

osobitne 
• Za: 1 
• Proti: 7 
• Zdržal sa: 1 
• Prítomní hlasovali za návrh MUDr. Jasovskej – aby sa odhlasovali všetky 

ocenenia naraz  
• Za: 8 
• Proti:1 
• Zdržal sa:0 
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Hlasovanie: Za: 8 
                    Proti: 0 
                    Zdržal sa: 1 
Komisia kultúry odporúča schváliť predložený Návrh na udelenie titulu Čin roka 2019 
 
 

2. Rozpočet MsKS za rok 2020 
 

 Keďže sa riaditeľka Mestského kultúrneho strediska PhDr. Milada Tomková ospravedlnila, 
zastúpil ju Mgr. Milan Korpa. Ten prítomným prečítal Uznesenie z Mestského zastupiteľstva 
v Michalovciach. Rozpočet MsKS Michalovce na rok 2020 a viacročný rozpočet na roky 2021 a 
2022:  
a) ako záväzný na rok 2020 takto :  
- bežné výdavky vo výške 956 800 eur 
- bežné príjmy vo výške 956 800 eur  
- z toho bežný transfer od zriaďovateľa 375 000 eur  
 
b) ako orientačný na roky 2021 a 2022  
 
 
 

3. Rôzne 
 

 Mgr. Miroslav Dufinec – vrátil sa ešte k Činu roka, povedal, že pre možno pre verejnosť, 
ktorá sa do toho nezapája je názov zavádzajúci, ale na druhej strane, ale ten Štatút, 
ktorý Čin roka má, je motivujúci a pre nich znie to vyznamenanie honosne. Myslí si, že 
Čin roka, tak ako je nastavený, je nastavený so svojim Štatútom dobre. Čo on vníma 
negatívne, komisia sa druhýkrát zapojila a všimol si, že sú to stále tí istí navrhovatelia, 
verejnosť sa do toho veľmi nezapája.  

 Predseda komisie reagoval, že dochádza k duplicite ocenení, Pro Musica už dostala 
ocenenie, pani Hajduková taktiež 

 Mgr. Miroslav Dufinec reagoval, že potom by ani nebohý Kartel Gott nedostal 40 
Slávikov.  

 Predseda komisie dodal, že je možné vymyslieť iný Štatút a iný titul, kde by boli tie 
ocenenia odlíšené. Zároveň sa predseda informoval, prečo Mesto nezrušilo ohňostroj 
ako solidarita k mestu Prešovu. 

 Ing. Iveta Palečková informovala, že pán primátor urobil zmenu rozpočtu a Mesto 
prispelo sumou 10 tisíc eur. 

 Mgr. Lenka Juročková navrhla, aby sa robila osveta, aby sa do Činu roka zapojili aj iní 
ľudia. 

 Lukáš Očenáš dodal, že návrhy sa musia doručiť poslancom MsZ 
 Ing. Iveta Palečkjová podotkla, že Mesto nabáda k navrhovaniu ocenených cez stránku 

mesta, webovú stránku, TV Mistral 
 Predseda komisie sa vyjadril, že komisia kultúry by sa mala zaoberať tým, ako rozdeliť 

ocenenia tak, aby korešpondovali s danými úspechmi 
 Ing. Iveta Palečková povedala, že možno by sme mali viac hovoriť o podnadpise – To 

najlepšie čo v meste Michalovce máme. Dodala, že možno netreba meniť Štatút, ale 
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názov. 
 Mgr. Lenka Juročková sa informovala, aké sú náklady na oceňovanie.  
 Mgr. Michal Korpa povedal, že nie sú takmer žiadne, program, kvety a plaketa. Zároveň 

informoval prítomných o programe Mestského kultúrneho strediska v Michalovciach 
 
 
 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť.  
Ďalšia komisia sa uskutoční 11. februára o 14.00 hod.  
 
 

Ing. Filip Kaľavský v. r. 
                                                                                                                        predseda komisie 

 

 

Zapísala: Mgr. Adela Kalaninová 


